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Verslag van de vergadering van de Coördinatie Commiss~e 
voor Europese integratie- en associatieprobleffien op 
25 augustus 1960. 

De vergadering wordt bij ontstentenis van Minister de .023 
en de heer Van Ittersum voorgezeten door de heer Brouweys. 

1. Goedkeuring notulen. 
Het verslag van de vergadering op 3 augustus wordt goed
gekeurd. 

2~ Fusie van de executieven der drie Gemeenschappen (nota 
Nr. 118210 van 17 augustus). 

Naar aanleiding van de discussie tijdens de vergade
ring op 3 augustus is de nota van 1 augustus op enkele 
punten gewijzigd en aangevuld. De voorzitter, die het gehee: 
eens is met de technisch-organisatorische aspecten die in 
de nota belicht zijn, meent dat in de nota voor de Minister
raad nog wat meer aandacht moet worden besteed aan de actu
ele beleidsaspecten. Minister De Pous zou het op prijs stel
len, indien de Coördinatie Commissie zich uitspreekt over 
de licht- en schaduwzijden van een Nederlands initiatief 
in Brussel. De Coördinatie Commissie zal zich, aldus de 
voorzitter, ook nog eens moeten buigen over de procedurele 
kant van het vraagstuk: de wijze waarop Nederland eventueel 
initiatieven moet nemen. 

De voorzitter vreest dat een gesprek over de fusie van 
de executieven zich niet zal beperken tot de organisatorische 
aspecten, doch dat ook facetten die het beleid van de Ge
meenschappen raken in de onderhandeling zullen worden betrok
ken. Verdragswijziging is nu eenmaal bij samenvoeging der 
executieven sowieso vereist en het is bovendien soms moei
lijk de organisatorische kwesties, verbonden aan de fusie, 
van de beleidsaspecten te scheiden. Organisatorische kwes
ties, zoals die betreffehde de benoeming van personeel en 
de vaststelling van het budget, zullen in elk geval aan de 
orde komen. 

De heer~aas is het met de conclusies van de nota eens. 
Wel zou hij duidelijker gesteld willen zien, dat het niet 
alleen gaat om een bijeenbrengen van de leden der executie
ven in één orgaan, maar ook om verdragswijzigingen zoals 
b.v. met betrekkingtot de benoeming van het personeel en de 
vaststelling van de begroting, die niet alleen op de be
voegdheden der executieven maar ook op die van de Assemblée 
een weerslag hebben. 
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De heer Fock zou ongaarne het debat van 3 augustus 
willen heropenen, omdat naar zijn indruk het voornemen 
van de Ministerraad tot een initiatief van de regering 
op dit terrein reeds min of meer vastligt. Hij begrijpt 
echter dat het de bedoeling is dat in de Ministerraads
nota iets duidelijker alle facetten van het probleem 
naar voren worden gebracht. In dit licht wil hij nog 
eens het tijdselement naar voren brengen. Ten eerste 
moet men erkennen dat het gevaarlijk is in een periode 

·waarin zich anti-supranationale kapers op de kust be
vinden, aan een fusie van de executieven te beginnen. 
Men opereert een patiënt bij voorkeur niet als zijn 
gezondheid om andere redenen minder goed is. Daar komt 
als tweede factor bij dat de voorbereidingen tot de fu
sie twee jaar in beslag zouden nemen. In deze twee 
kritische jaren zou de positie van elk lid van de exe
cutieven moeilijker worden, omdat continuering van zijn 
werkzaamheden na de fusie niet verzekerd is. 

De heer Fock is evenals de heer Brouwers bevreesd 
dat in een gesprek over de samensmelting der executie
ven door andere landen andere desiderata te berde zullen 
worden gebracht, die eveneens verdragswijziging vereisen. 
Als Nederland nu het initiatief tot dit gesprek neemt, 
staan onze onderhandelaars zwakker bij hun streven derge
lijke andere onderwerpen van de tafel te houden, ook al 
zou als prealabele voorwaarde worden gesteld dat er uit
sluitend over de fusie der executieven zelf moet worden 
gesproken. 

De heer Hoogwater herinnert aan een telegram uit 
Bonn, waaruit blijkt, dat de Duitsers van mening zijn, 
dat bij een samenvoeging van de executieven vqn de Ge
meenschappen ook het kartelbeleid van de EGKS moet wor
den aangepakt. Hieruit blijkt, dat een gesprek over de 
fusie der executieven zeker niet tot de institutionele 
facetten beperkt kan blijven. 

De heer Hartogh krijgt uit het voorgaande de in
druk dat het gesprek over de fusie vrijwel zeker iets 
is dat wij niet willen. Het onderwerp zal echter zeker 
in de komende tijd worden aangesneden en in dat licht 
bezien is het misschien beter dat Nederland het maar 
entameert. E~n belangrijk probleem vormt echter de 
houding van onze Benelux-partners; met name Luxemburg 
zal vanwege de zetelkwestie waarschijnlijk bezwaren 
opperen. Ware het niet beter, aldus de heer Hartogh, 
allereerst tentatief met de Benelux-partners dit onder
werp te bespreken, opdat wij nadien het probleem beter 
kunnen overzien? 
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De secretaris deelt mede da t in een brief aan hem van 
de Directeur-Generaal van het Verkeer en i ge mogelijke na
delen worden gereleveerd van een f usie der executieven voor 
het vervoerbeleid. De besluitvaardigheid zal bij de vorming 
van de vervoerspolitiek door een f usie ni e t worden ver
groot en bovendien zou het beleid van de Hoge Autoriteit 
op het gebied van het vervoer zijn invloed kunnen gaan uit
oefenen op het nog te vormen beleid van de EEG. 

De heer Posthumus Meyes deelt mede da t men ook op het 
Ministerie van Landbouw sceptisch staat tegenove r de plan
nen tot samenvoeging der executieven. Daarnaas t wil de 
heer Posthumus Meyes nog opmerken dat het in h et Nederlands 
belang zou zijn dat de nieuwe executieve niet negen maar 
b.v. veertien leden zal tellen, opdat de kans gr ot er is dat 
een Nederlands lid bij het handelsbeleid zal worden betrok
ken. 

De heer Rutten vraagt zich af of een fu~ie van de 
executieven die zich tot het personeels- en admini stratief 
terrein beperkt wel voldoende voordelen biedt. Eigenlijk 
zou alleen een fusie van de Gemeenschappen de gewenste een
vormigheid v~n beleid kunnen brengen. 

De heer Riphagen wijst erop dat een fusie der execu
tieven die zich tot een personele unie zou beperk en zonder 
verdragswijziging vereisende andere voorzieningen te chnisch 
onmogelijk is. Voorts merkt hij op dat het moeilijk zal zijn 
alle voor- en nadelen die in de nota zullen worden opgesomd 
tegen elkaar af te wegen. De voorgaande sprekers vrezen 
dat het hek van de dam zal zijn, indien het onderwerp van de 
fusie aan de orde komt, maar niemand weet hoever het h ek 
wel geopend zal worden. Hij is overigens van mening dat ook 
zonder een Nederlands initiatief het onderwerp van de f usie 
aan de orde zal komen met alle gevolgen van dien. 

De heer Everts zou ondanks alle nadelen die in de n ot a 
zullen worden opgesomd toch wensen da t als conclusie wo rdt 
getrokken dat een fusie der executieven op zich zelf wense
li jk i s , omdat de positie van de executieve erdoor wordt 
versterkt . Hij wijst erop dat het colloqui um met de Assem
bl~e in november ook over dit onderwerp zal gaan en da t 
voorbesprek~ng daarvan in de Zes du s onvermi j deli jk is . 
Overigens onderstreept hij de opmerking va n de he er Ha rt ogh 
over het Benelux-contact, mede omdat de f u siege da ch te in
dertijd door Minister 'Nigny a an de orde is ge s t eld . 

De heer Maas suggereert dat Nederland dan als voorzit
tend land en dus niet als Nederlandse del egatie het onder
werp aan de orde zal stellen. Hierdoor zal Nede rland later 
s terker staan bij het vasthouden aan de beperkende voor
waarden die het aan de bestudering van het onderwerp wil 
verbinden. De heer Riphagen wi j st erop da t he t slechts om 
een studie-opdracht gaa t. 
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Zijns inziens maakt het weinig verschil uit of Neder
land als voorzitter of als Nederlandse delegatie het 
voorstel zal indienen. De heer Hoogwater suggereert 
het voorstel tot bestudering zeer beperkt te formu
leren door b.v. alleen over een personele unie te s~re
ken, al weten wij dat aan deze personele unie nog wel 
enige andere administratieve en organisatorlsche as
pecten verbonden zijn. 

De voorzitter concludeert dat in de nota nog een 
aantal beleidsaspecten duidelijker moeten worden ge
formuleerd. Met name de gevaren van een fusie voor het 
kartelbeleid, het vervoerbeleid en de supranationali
teit kunnen naar voren worden gebracht. De conclusie 
dient echter te zijn dat, afgezien van de in de nota 
reeds tot uiting gebrachte voordelen, interne en ex
terne politieke factoren een Nederlands initiatief 
wellicht wenselijk maken. Mocht de Ministerraad tot 
deze conclusie komen dan ware bij dit initiatief de 
nodige voorzichtigheid te betrachten. Allereerst zou 
overleg met de Benelux-partners moeten worden gepleegd. 
Vervolgens zou Nederland het voorstel als voorzittend 
land kunneh indienen en zou het voorstel tot een stu
die-opdracht zo kunnen worden geformuleerd dat andere 
landen hieri~minimale aanknopingspunten-vin~en ook 
andere voorstellen tot verdragswijziging aan de orde 
te stellen. Over de nieuwe nota, die B.Z. zal opstel
len, zal voordat zij dinsdag uitgaat nog interdepar
tementaal contact worden opgehomen. 

3. Raadsvergadering van EEG en Euratom op 6 en 7 sep
tember a.s. 

A. Tabak. 

De heer Hoogwater deelt mede dat doo"r de BEB met 
het Ministerie van Financiën overleg zal worden gepleegd 
over het voorstel van de Europese Commissie tot wijzi
ging van het gemeenschappelijk buitentarief op tabak. 
Desgewenst zal de Ministerraad hierover nog worden in
gelicht. 

B. Associatie van Griekenland . 
• 

De Raad zal over de financiële bijstand aan Grie
kenland spreken. Griekenland vraagt om 250 millioen 
dollar. De Europese Commissie is gemachtigd in de on
derhandelingen over 100 millioen dollar te spreken en 
een zekere indicatie te geven dat wellicht tot 125 
millioen kan worden gegaan. 

De heer Van der Tak deelt mede dat de kwestie van 
de oude Griekse schulden thans "ergens in Amerika" 
wordt besproken en dat een accoord hierover niet mag 
worden uitgesloten. 
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B.Z. zal in overleg met Financiën nog e en ko r te n ta 
opstellen, ten behoeve van de Mini sterraad , waarin de 
stand van zaken wordt geresumeerd. 

C. Voorzitterschap speciaal comité voor de laldbou . 

De Ministerraad heeft besloten da t Nederlînds or
keur voor het voorzitterschap van h et s peciale comit4 
voor de landbouw uitgaat naar de heer Mansholt. De kans 
op aanwijzing van de heer Mansholt lijkt echter, a~ dus 
de heer Rutten, niet groot. De vergadering meent dat o~ze 
voorkeur in tweede instantie uitgaa t naar een andere 
Nederlander. Op het Ministerie van Landbouw zal men zlch 
nog eens beraden over namen van geschikte candidaten. 
De Ministerraad zal hierover op vrijdag 2 se~tember een e
slissing moeten nemen, uiteraard in het oog hou dend da· de 
mogelijkheid van benoeming van de heer Mansholt ni e t te 
vroeg moet worden afgeschreven. 

Overeen wordt gekomen dat, zoals gebruikeli jk , de i
nisterraad voor zover nodig over de agendapunten van de 
Raadsvergadering in een nota zal worden ingelicht. 

4. Diversen. 

A. Aanbevelin en van de Euro ese Commissie met betreKkin 
tot de ~e ijke beloning voor mannen en vrouwen. 
(R~ 181 /60 d.d. 11 augustus 1960). 

De heer Wildschut licht toe dat de Europese Commi ssie -
in het kader van de z.g. "versnelling" - een aanbeveling 
heeft gedaan over de uitvoering van art. 119 volgens elk 
de mannen- en vrouwenlonen voor 30 juni 1961 moeten worden 
gelijkgetrokken. De aanbeve~ing gaa t op het eerste ge z i cht 
echter, naar het schijnt, verder dan art. 119 voorschri ~ ft , 
omdat hieruit zou kunnen wor,den opgemaakt, dat de geLij ke 
beloning niet alleen gelijke' doch ook gelijkwa ardig e 
arbeid zou kunnen betreffen. : In da t geval zouden, aldus de 
heer Wildschut, de kosten va'n het geli jktrekk en der lonen 
tot drie keer zo hoog kunnen oplopen dan die welke vo ort
vloeien uit de strikte naleving van a rt. 119. Nader inter
departementaal overleg over de g evol g en van de uitvoering 
van deze aanbevelingen zou moeten worden geple egd. Ook 
zal contact moeten worden opgenomen met de Stichting van de 
Arbeid en met onze Benelux-partners • 

• 
De heer Wildschut merkt nog op da t er t wee pr oblemen 

zijn, die bij het gelijktrekken van de mannen- en vrouwen
lonen, ook indien dit binnen de perk en van a rt . 11 9 bli j f t , 
de bijzondere aandacht vergen. In de eers t e plaat s is er de 
vraag of de kinderbijslag bij de beloning be reken d mag ~orden 
en in de tweëde plaats de kwestie of in Frankrijk zelf ni e t 
verschillen in beloning worden doorgevoerd. Ve rgel eken 
met Nederland zijn de kinderbijslagen in Frankri jk bijzonder 
hoog. Het gevolg is dat de mannelijke werknemers in Frank
rijk in de praktijk toch aanzienl i jk meer i n handen krijgen 
dan de vrouwen die gelijke arbeid verricht en, hoewel hun 
basis-lonen gelijk zijn. 
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De Voorzitter herinnert nog eens aan het Nederlandse 
standpunt. Nederland zal art. 119 uitvoeren en daarbi~ de 
eigen interpretatie volgen, zolang er nog geen gemeenschap
pelijke uitleg is overeengekomen. Volgens de schatting van 
Sociale Zaken zou in het ongunstigste geval in eder~and 
de loonsom dan maximaal met 2-

1 worden verhoogd. De he er 
Wildschut herinnert er nog aan dat wij juridisch ellicht 
zwak staan in onze these dat de kinderbijslag in de lo~en 
moet worden verdisconteerd. 
B. Voorstel van de Europese Commissie ter voorbereiding van 

een Raadsbesluit ex art. 235 ten aanzien van bepaalde 
produkten, die uit landbouwprodukten zijn voortgebracht. 

De Europese Commissie heeft voorstellen gedaan met be
trekking tot bepaalde produkten die uit landbouwprodukten 
zijn voortgebracht, welke mede betrekking hebben op een 
Duits verzoek bepaalde produkten van de lijst van landbouw
produkten, waarop het versnellingsbesluit betrekking heeft, 
uit te sluiten. 

De heer Fosthumus Meyes deelt mede dat het Ministerie 
van Landbouwer de voorkeur aan geeft dat deze aanbevelingen 
door de Raad nog niet aan de Assemblée worden doorgezonden. 
Allereerst zullen de Permanente Vertegenwoordigers hieraan 
een bespreking moeten wijden, met name omdat het onzeker is 
of de aanbevelingen onder art. 235 vallen dan wel onder art. 
226. De heer Maas meent, dat wij er ons niet tegen moeten 
verzetten, dat het advies naar de Assemblée wordt doorge
zonden. Hij wijst er overigens op dat de Duitsers een voor
keur hebben voor art. 226 boven art. 235, omdat zij menen 
onder art. 226 meer armslag te hebben. De heer Posthumus 
Meyes deelt mede dat ~t ~inisterie van Landbouw het in
terne beraad over de materiële en juridische aspecten van 
het advies nog moet afsluiten. Begin volgende week zal 
interdepartementaal overleg over de aanbeveling plaats 
vinden. 

C. Naam Coördinatie Commissie. 

De vergadering gaat ermede accoord dat de Coördinatie 
Commissie van de Integratie en de Vrijhandelszone in het 
vervolg zal heten: "Coördinatie Commissie voor Europese 
Integratie- en Associatieproblemen" • 

• 
Overeen wordt 

van de Coördinatie 
worden gehouden. 

2 september 19EO. 

gekomen dat de eerstvolgende vergadering 
Commissie op 15 of 16 september zal 
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